
 

 

SKUPŠTINA – Odbor za pitanja antifašističkih boraca NOR-a i branitelja DR SIŽ 
Pazin, Dršćevka 3 
Tel: 052/351-667, Fax: 052/351-686 
 
KLASA: 021-04/19-02/69 
URBROJ: 2163/1-01/11-19-02 
Pazin, 28. studenoga 2019. 
 
 
 

ZAPISNIK 
 

sa 2. sjednice Odbora za pitanja antifašističkih boraca NOR-a i branitelja Domovinskog 
rata Skupštine Istarske županije održane dana 28. studenoga 2019. godine s početkom u 
9,00 sati u prostorijama Istarske županije u Pazinu, Dršćevka 3. 
 
Konstatira se da su sjednici nazočni: predsjednica Odbora Vedrana Gregorović Hrvatin, Milio 
Bulić, Boris Rogić, dr.sc. Dubravko Marković i Miloš Bajić. 
 
Osim članova Odbora sjednici prisustvuju: Sonja Grozić Živolić - pročelnica Upravnog odjela 
za zdravstvo i socijalnu skrb i Melita Ferenčić – pomoćnica tajnice Stručne službe Skupštine 
Istarske županije. 
 
Sjednicu otvara predsjednica Odbora Vedrana Gregorović Hrvatin, pozdravlja prisutne, i 
predlaže slijedeći 
 

DNEVNI RED 
 

1. Informacija o aktivnostima i osiguranim sredstvima u Upravnom odjelu za zdravstvo i 
socijalnu skrb u dijelu zaštite prava boraca NOR-a i branitelja Domovinskog rata, te 
osvrt na preuzete poslove Ureda državne uprave. 

2. Razno. 

 
Jednoglasno se usvaja predloženi dnevni red.  
 

Ad-1. 

Informacija o aktivnostima i osiguranim sredstvima u Upravnom odjelu za 
zdravstvo i socijalnu skrb u dijelu zaštite prava boraca NOR-a i branitelja 
Domovinskog rata, te osvrt na preuzete poslove Ureda državne uprave. 

 
Sonja Grozić-Živolić - pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb pozdravlja sve 
prisutne, te daje nekoliko informacija u vezi uobičajenog djelovanja na ovom području. 
Poznato vam je da već dugi niz godina isplaćujemo novčane naknade, putem programa koji 



                                                             
 

se zove „Materijalna zaštita učesnika NOR-a i članova njihovih obitelji“ koju ostvaruju uz uvjet 
da su državljani RH, da imaju prebivalište na području IŽ, da prihod po članu domaćinstva ne 
prelazi mjesečni iznos 700,00 kn, te da su kao podnositelji zahtjeva za ostvarivanje prava na 
materijalnu zaštitu evidentirani kod saveza udruga antifašista Hrvatske u IŽ. 
Mjesečni iznos naknade je 200,00 kn, isplaćuje se iz proračuna IŽ i proračuna jedinica lokalne 
samouprave. Preuzeli smo podmirivanje ove obveze za one jedinice lokalne samouprave koje 
ostvaruju prihode manje od prosjeka prihoda u IŽ. Broj korisnika se smanjuje, prošle godine 
smo imali 52 korisnika, u 2019. god. 45, a procjena za 2020. god. je između 40-45 korisnika. 
Navodi da je proračun IŽ na usvajanju, te je za tu namjenu predloženo 95.400,00 kn.  
Napominje da se također pokušava potaknuti i podržati aktivnosti i projekte koje organiziraju i 
provode udruge boraca NOR-a i branitelja Domovinskog rata. Takve vrste aktivnosti ne mogu 
se planirati unaprijed, nego se financijska sredstva isplaćuju putem natječaja. U 2019. god. 
bila je sufinancirana Udruga dragovoljaca i veterana domovinskog rata, podružnica IŽ koja se 
javi uglavnom radi projekata koji se tiču unaprjeđenja zdravlja i socijalne sigurnosti hrvatskih 
branitelja i njihovih obitelji, sportsko rekreativnih, humanitarnih aktivnosti, obilježavanja 
državnih praznika i obljetnica iz domovinskog rata. 
Također se javila i HVIDRA IŽ s projektom zaštite i unaprjeđenja kvalitete života osoba s 
invaliditetom za što im je dodijeljeno 5.000,00kn. 
Aktivnost Saveza udruga antifašista IŽ vezana je uz brigu o socijalnim i zdravstvenim pitanjima 
kao i borcima NOR-a i članova udruge koji se tiču obljetnica, obilježavanja i drugih 
programskih aktivnosti. Navodi da se mora donijeti Proračun IŽ kako bi raspisali natječaj za 
2020. god. i raspolagali sredstvima. 
Nadalje, navodi kako se preuzimaju poslovi Ureda državne uprave. Poslova na ukupnoj razini 
ima puno i različiti su, konkretno ono što preuzima Odjel za zdravstvo i socijalnu skrb su 
poslovi vezani uz prava branitelja, invalida, obitelji, zdravstvenog osiguranja i neosiguranih 
osoba i zdravstvene zaštite, poslove koji se tiču humanitarne pomoći, organiziranja i akcija, te 
poslova statusnih pitanja ili socijalne skrbi (npr; izdavanje potvrda o zajedničkom domaćinstvu 
i sl.) 
Pravno i formalno zajedno smo od 01.01.2020. god. U uredu državne uprave u  Službi za 
društvene djelatnosti su se obavljali i poslovi vezani uz obrazovanje. Jedan dio tih djelatnika 
prelazi u Upravni odjel za obrazovanje kod pročelnice Patricie Percan, a drugi dio u Upravni 
odjel za zdravstvo i socijalnu skrb. 
Zgrada im se fizički nalazi u Puli, u zgradi Splitske, međutim osobe koje preuzima odjel 
zdravstva i socijalne skrbi se nalaze i u Bujama, Pazinu, Poreču i Buzetu po jedna osoba, dok 
u Labinu i Rovinju nema djelatnika koje će preuzeti Odjel za zdravstvo. Sa Županom i 
pročelnicom Patricijom Percan dogovoreno je da će kolegica Lena Macan Codacci koja je bila 
voditeljica Službe za društvene djelatnosti, pola radnog vremena raditi za zdravstvo i socijalnu 
skrb, a drugu polovicu radnog vremena, za obrazovanje. Formalno i pravno će biti zaposlena 
u Upravnom odjelu za zdravstvo. 
Napominje da u službi za društvene djelatnosti do sada u UDU radio je 21 službenik, od toga 
je 12 službenika radilo na poslovima zdravstva i branitelja. Napominje da se 5 radnika odlučilo 
na otpremninu i odlazak u mirovinu što znači da u ovom trenutku preuzimaju 6 do 7 službenika 
(ovisno hoće li jedna službenica prijeći u odjel za imovinsko pravne poslove) i voditeljicu na 
pola radnog vremena. 
U Puli će ukoliko ne dobijemo još jednu osobu raditi samo 2 službenika, što, kako kažu, neće 
biti dovoljno za posao kojeg treba obaviti. Obzirom da u Labinu i Rovinju nećemo imati nikog, 
pokušavamo se dogovoriti s Upravnim odjelom za obrazovanje da službenica koja tamo radi 
obavlja dio poslova. 
Napominje da nije sigurna da će dostupnost službi građanima biti dobro percipirana obzirom 
da su se do sada pokrivali na nivou Ispostava, a mi preuzimamo upola manje službenika. 
Također, odjel će se preseliti iz Flanatičke na drugu lokaciju, kako bi svi bili skupa u jednoj 
zgradi. Navodi da je problem što nisu dobili na uvid pouzdane cjelovite izvještaje o radu iz 



                                                             
 

kojih bi se vidjelo koliko i kakvi su njihovi predmeti, jer nisu svi iste složenosti. Napominje da 
se pripremaju da se tijekom 2020. god. napravi dobar snimak stanja, te da u hodu pokušaju 
intervenirati ukoliko bude potrebe. Praksa u UDU je bila ta da su imali specifično i usko 
područje svojega rada, jer je primjerice „upravna savjetnica za hrvatske branitelje“ radila samo 
branitelje, a ne i zdravstvo, humanitarnu pomoć i socijalnu skrb. Ovakav sistem rada si mi 
nećemo moći dozvoliti, niti smo do sada radili tako. 
Spajanje će svakako izazvati potrebu drugačijeg načina rada i komunikacije. Ovisit ćemo o 
spajanju informatičkog sustava, administracije i ostalog. Navodi da je već neko vrijeme u 
kontaktu s njihovom voditeljicom, koja kaže da 90% predmeta koje oni dobivaju dolazi direktno 
na stol, a manji dio preko pisarnice. Moramo vidjeti da li svaka stranka mora doći u Ured 
predavati zahtjeve ili možemo neke obrasce staviti na web stranice pa da stranke same 
skidaju zahtjeve. Prostor za rad je zahtjevan, trenutno imaju kancelariju gdje pola prostora 
zauzimaju kartoteke, tako da se moraju naći kancelarije sa prostorom za kartoteke jer ukoliko 
razmišljamo o digitalnom obliku kartoteka, što se neće moći dogoditi odmah, trenutno nam 
svakako treba prostor za iste. 
 
Vedrana Gregorović Hrvatin konstatira da ih čeka izazovno vrijeme, s puno tehničkih i 
operativnih poslova.  
 
Sonja Grozić-Živolić navodi da se u zdravstvu bave poslom i djelatnošću koja funkcionira 365 
dana u godini 24 sata. Iskreno se boji za redovan posao koji zahtjeva veliku koncentraciju i 
praćenje. 
 
Milio Bulić se nadovezuje na prethodno rečeno da se oni boje nas a mi njih, te smatra da se 
to pretvara u dobru svrhu ako se ljudi žele sporazumjeti. Postoji vrijeme uhodavanja i navodi 
da neće biti problema. 
Zanima ga kakva će biti njihova funkcija u odjelu te također postavlja pitanje vezano uz prostor 
te da li će se isti preuzeti? 
Navodi da uredi u Puli imali odlične uvjete za rad te da će ova manja količina će biti sretna 
zbog boljih uvjeta.  
Zanima ga također koje su općine koje nemaju svojih prihoda da bi mogle opskrbljivati svoje 
ljude jer je boraca sve manje, a boraca domovinskog rata sve više. Ljudi su u poodmakloj 
dobi, pita da li se tim ljudima može dati više od 200,00 kn. 
 
Sonja Grozić-Živolić navodi da 700,00 kn ili manje dobivaju po članu domaćinstva. Općine i 
gradovi koje imaju najniže prihode Županija osigurava 100% iznosa, a to su Barban, Cerovlje, 
Grožnjan, Marčana Motovun, Oprtalj, Pićan, Sveti Lovreč, Svetvinčenat, Tinjan, Višnjan, 
Vižinada, Vodnjan i Žminj, dok za Buje, Kaštelir-Labinci, Lupoglav i Pazin Županija osigurava 
50% sredstava, sve ostale jedinice lokalne samouprave u potpunosti same financiraju 
novčanu pomoć. 
Vezano za status djelatnika UDU u odnosu na postojeće mogu konkretno reći da će bivša 
voditeljica službe za društvene djelatnosti UDU Lena Macan Codacci prijeći u odjel za 
zdravstvo na radno mjesto pomoćnice pročelnice za preuzete poslove UDU. Ostali službenici 
će se sukladno stupnju stručne spreme rasporediti na poslove višeg stručnog suradnika ili 
referenta, s naznakom preuzetih poslova UDU. Njihov status je ekvivalentan što se tiče odjela 
zdravstva, te će im i materijalna prava biti od 30% do 35% viša. 
 
Melita Ferenčić navodi da se unaprijed znalo da sredstva za pokrivanje plaća, za materijalne 
rashode kao i za informatizaciju, biti nedostatna. Osim toga, edukacija službenika je 
neophodna obzirom da ne možemo raditi na dva paralelna sustava. Što se tiče preuzimanja 
prostora, navodi da Ministarstvo nije dalo mogućnost da prostor u kojima djeluju službenici 



                                                             
 

UDU preuzme Županija, osim toga nisu svi u vlasništvu Ministarstva nego i u vlasništvu 
gradova.  
 
 
Dubravko Marković navodi da je protiv da se ljude dijeli te da svi stariji ljudi imaju isti problem 
usamljenosti. Smatra da treba inicirati unutar županije na zaštiti žena i starijih osoba. Navodi 
da ljude koji odlaze u mirovinu treba ohrabriti, jer se procesi koji su neminovni u cijelom svijetu 
ne mogu zaustaviti. 
 
Sonja Grozić-Živolić navodi da su se trebali očitovati i odlučiti da li će mijenjati naziv upravnog 
odjela. Ministarstvo uprave nam nalaže da neke detalje formalno potvrđujemo kroz dokumente 
i programe rada. Traže točno specifično do u detalja sve poslove kako bi se osigurali da 
preuzimamo sve poslove. Trenutno izrađujemo odluku o ustroju i pravilnik o unutarnjem redu.  
 
Boris Rogić navodi da je Vlada RH donijela odluku da to bude decentralizacija, osobno nije 
siguran u taj naziv obzirom da će konkretno IŽ  godišnje morati dodatno osigurati oko 2 milijuna 
kuna za plaće i ostalo. Pitanje je hoće li se plaćati najamnima za prostore, obzirom da nisu 
automatski preuzeti?  
 
Melita Ferenčić navodi da za sada nema najamnine, ali ukoliko bude bilo kakvog ulaganja, 
ulaže se u tuđi prostor.  
 
Miloš Bajić navodi kako se slaže s g. Rogićem da su trebali 100% preuzeti troškove. Najveći 
problem je informatizacija i digitalizacija. 
Vidimo da im rastu plaće koje su proporcionalno razvitku IŽ porasle u odnosu na neke druge 
županije. Postavlja pitanje da li UDU-e imaju iste plaće na nivou cijele RH te da li plaće IŽ 
odskaču od drugih plaća? 
Navodi da bi u ovom trenutku prelaska trebali biti dosta jaki obzirom da će trebati proći jedan 
dio profesionalizacije i širenja aspekta svoga rada kao i podizanja intenziteta rada.  
Zaključno navodi da je to probno razdoblje od 3 godine pilot projekta koji može propasti ili 
opstati te smatra da će IŽ napraviti maksimum te da i u ovom primjeru budemo najbolji i pokaz 
ostatku Hrvatske.  
 
Milio Bulić navodi da slušajući sve članove odbora razmišlja kako nema puno boraca, te 
primjećuje da je starija dob zapostavljena. Predlaže da kao odbor i županija djelujemo na 
općine i gradove da posvete više pažnje starijim i nemoćnim osobama. Smatra da se služba 
socijale za pomoć starijih i nemoćnih malo pojača odnosno uvede tamo gdje ne postoji, te da 
se kroz taj vid pomogne starijim i nemoćnim osobama neovisno o tome da li jesu ili nisu borci. 
Navodi da je županija za sve te još jednom apelira da se konceptira i pošalje u djelovanje gdje 
će starijim osobama to puno značiti. 
 
Sonja Grozić-Živolić navodi da njihovi materijali ne dolaze rutinski na Odbor i raspravu. 
Napominje da će na slijedećem dnevnom redu županijske sjednice jedna od točaka biti i 
operativna razrada  aktivnosti plana za zdravlje i socijalno blagostanje za 2020. god. Izvještaj 
istoga plana bit će kroz 03. mjesec 2020. god. Prioritet kojim se bavimo jesu pomoć u kući, 
dnevni boravci, klubovi za starije osobe, osobe s invaliditetom. 
Treba apelirati na lokalnu samoupravu jer županijski proračun nije dovoljno izdašan kako bi 
pokretali nove i plaćali stare stvari.  
 
Miloš Bajić se nadovezuje na UDU s pitanjem kako će se nadomjestiti nedostatak ljudi obzirom 
da u Labinu i Rovinju neće biti djelatnika? 
 



                                                             
 

Sonja Grozić-Živolić navodi da u Labinu postoji osoba koja radi u obrazovanju te bi se s tom 
osobom dogovorilo da prima potrebnu papirologiju, te isto tako i u Rovinju. 
 
Vedrana Gregorović Hrvatin zaključuje raspravu i zahvaljuje na iscrpnom obrazloženju. Šteta 
da je decentralizacija otišla samo u smjeru podjele i decentralizacije poslova, a ne i onoj 
financijskoj, kako ne bi morali izdvajati dodatna županijska sredstva za cijeli posao. Navodi da 
djelatnici županije i pročelnici na kojima je najveća obveza i odgovornost da sve iskoordiniraju, 
će uspjeti u tome, te da će se ta usluga i dio poslova dignuti na razinu kako to županija radi. 
Zaključno navodi da se slaže da se ljude ne treba dijeliti prema kategorijama, te da treba dati 
veću pažnju takvim grupama ljudi. 
 
 
 
Završeno u 10,05 sati. 
 
 
 
Zapisnik vodila:            
 
Manuela Gržinić       

     Predsjednica Odbora: 
 

              Vedrana Gregorović Hrvatin 
 

 
 


